
Protokół Nr XXXV/17 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 28 lutego 2017 roku 
 
 

Otwarcie obrad - godz. 15.06 
Zamknięcie obrad - godz. 18.23 
 
Ad. 1 
 
Obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 
radnych i przybyłych gości.   
 

Ad.2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 13 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 31 stycznia 2017 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 13 radnych:   za - 12   przeciw -  0      wstrzymało się - 1. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
Burmistrz - wniósł do porządku obrad o zmianę dotychczasowego DRUKU NR 5 na DRUK 
NR 6 oraz wprowadzenie DRUKU NR 5 tj.: projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radków oraz o wprowadzenie DRUKU NR 7 tj.: projektu 
uchwały w sprawie udzielenia zgody na przyjęcie dofinansowania oraz realizację projektu pn. 
„Budowa kanalizacji sanitarnej w Tłumaczowie”.  
 

Przewodniczący RM wniósł do proponowanego porządku obrad DRUK NR 8 tj.: projektu 
uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w 
Polsce.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza oraz przez Przewodniczącego RM: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
 

 



Ad. 6 i Ad. 7 
 
Burmistrz wręczył gratulacje oraz upominki laureatom nagrody Starosty Kłodzkiego „Róża 
Kłodzka” i nominowanym do nagrody Starosty Kłodzkiego „Kłodzka Róża” oraz zaprosił do 
dalszej współpracy i promowania Gminy. 
W kategorii Kultura: 

 Magdalena Bąk odebrała gratulacje w imieniu Chóru Cantus oraz Międzynarodowego 
Festiwalu im. Ignaza Reimanna z Wambierzyc   

 Stanisław Bury odebrał gratulacje w imieniu Zespołu Ludowego Katarzynki ze 
Ścinawki Górnej   

 
O godz. 1515 liczba radnych zwiększyła się do14 - w sesji uczestniczy radna A. Rakowska. 
 
S. Bury - podziękował za wsparcie udzielone ze strony Gminy oraz uważa nominację 
Starosty Kłodzkiego do „Róży Kłodzkiej” za bardzo wysokie wyróżnienie. 
 
Burmistrz - poinformował, że nieobecny na dzisiejszej sesji Pan Stanisław Paluszek został 
odznaczony odznaką honorową „Zasłużony dla Powiatu Kłodzkiego”. 
 
W kategorii Sport: 

 Natalia Rosiak trener UKS „Wieża” Radków odebrała gratulacje w imieniu Klubu. 
 
Natalia Rosiak -  podziękowała za wsparcie udzielone ze strony Gminy i obiecała że klub 
dołoży wszelkich starań aby w przyszłym roku było jeszcze lepiej i aby został laureatem 
„Róży Kłodzkiej”. 
 
Burmistrz poinformował, że laureatem do „Róży Kłodzkiej” w kategorii Osobowość Powiatu 
został wspólnie z Panem Dudzikiem Proboszcz Parafii NMP w Wambierzycach  o. Albert 
Ireneusz Krzywański, który z powodu wyjazdu służbowego nie może uczestniczyć w 
dzisiejszej sesji.. 
 
O godz. 1523 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1525. 
 
Ad. 8  
 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 01 lutego 2017r. do 28 lutego 
2017r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu) oraz poinformował o realizowanych 
programach, które muszą zostać ukończone do końca roku. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
O godz. 1629 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1641. 

 
Ad. 9 
 

M. Bądkowska - przewodnicząca Miejsko - Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych złożyła sprawozdanie MGKRPA z zakresu działalności i wydatkowania 
środków finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2016 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
K. Sypień - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego - 
poinformowała, że w dniu 27 lutego 2017r. Komisja odbyła posiedzenie dotyczące 



działalności MGKRPA i wydatkowania środków finansowych z wpłat za zezwolenia na 
sprzedaż alkoholu za rok 2016. Przewodnicząca w imieniu Komisji odczytała wniosek 
dotyczący ujęcia w preliminarzu wydatków z pozyskanych środków finansowych z wpłat za 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu w 2017 roku działań mających na celu poprawę zdrowia 
dzieci, polegających na organizowaniu, przeprowadzaniu i finansowaniu profilaktycznych 
badań zdrowotnych uczniów placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy.  
 
Przewodniczący RM poddał o przyjęcie w/w wniosku Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i 
Porządku Publicznego pod głosowanie: 
Głosowało 14 radnych:     za - 14      przeciw - 0      wstrzymało się - 0 - wniosek został 
przyjęty. 
 
Ad. 10 
 
B. Jerzyk - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej złożyła sprawozdanie z 
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2016 (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
B. Sobczyńska - zapytała, czy OPS ma własne spostrzeżenia dotyczące funkcjonowania 
wypłat świadczeń 500+ oraz czy OPS uważa że któraś z rodzin otrzymująca zasiłek 500+ 
powinna być pozbawiona takiego świadczenia. 
 
B. Jerzyk - uważa, że żadna sytuacja nie powinna pozbawiać przyznanej rodzinie 
świadczenia 500+. Kierownik poprosiła radną o sprecyzowanie pierwszego pytania. 
 
B. Sobczyńska - poprosiła o zaobserwowane wnioski własne z realizacji wypłaty świadczeń.  
 
B. Jerzyk - wyjaśniła, że OPS nie zauważyło żadnych nieprawidłowości w wypłatach 
świadczeń i że, ich realizacja przebiega na bieżąco.  
 
Ad. 11 
 

DRUK NR 1 zmieniająca uchwałę nr XV/91/11 z dnia 30 września 2011r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i 
wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień 

 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
 A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 14     przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz 
realizacji projektu pn. „Wspólnymi siłami przeciw klęskom żywiołowym”  



 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 14     przeciw - 0     wstrzymało się - 0 
 
DRUK NR 3 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Rzymsko Katolickiej Parafii pw. św. M. Magdaleny w Ścinawce Średniej  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.  
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:   za -  14   przeciw -  0     wstrzymało się - 0 . 
 
DRUK NR 4 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Parafii Nawiedzenia NMP w Wambierzycach                                                                          
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:   za -  14   przeciw - 0     wstrzymało się - 0 . 
 
DRUK NR 5 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 14     przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
 
DRUK NR 6  w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2017 rok 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 14     przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 7 w sprawie udzielenia zgody na przyjęcie dofinansowania oraz realizację 
projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w Tłumaczowie”  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
K. Sypień – zapytała, czy łączny koszt inwestycji to 17mln czy 11 mln. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że łączny koszty projektu to 11,5 mln. Program POIiŚ zamyka się w 
możliwości dofinansowania na poziomie 75% po spełnieniu idealnie wszystkich warunków 
aby dofinansowanie uzyskać, których nikt nie spełnił. Gmina otrzymała dofinansowanie na 
poziomie 63% do całości kwoty kosztorysowej zadania pozostałe 37% Gmina musi uzupełnić 



środkami własnymi. Gmina ma zagwarantowane 37% do 63% w kwocie jaką określi przetarg 
i na jaką kwotę zostanie udzielone zamówienie publiczne przez wykonawcę.  
 
K. Sypień - zapytała o czas realizacji projektu. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że projekt jest na etapie uzupełnienia załączników. Okres rozpoczęcia 
prac 2017r. zakończenie projektu w 2019r. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 14     przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 8 w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego 
w Polsce 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i poprosił o 
przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
A. Rakowska - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały przy jednym głosie wstrzymującym się.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy jednym głosie przeciwnym i jednym głosie 
wstrzymującym się. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały przy jednym głosie przeciwnym i dwóch głosach wstrzymujących się. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych:    za - 11     przeciw - 1     wstrzymało się - 2. 
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący RM - poprosił o złożenie sprawozdań z prac stałych Komisji Rady Miejskiej 
za rok 2016. 
 
B. Drożdż - złożył sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej za rok 2016 (sprawozdanie z prac 
Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
P. Trybus - złożył sprawozdanie z prac Komisji Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego 
za rok 2016 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu).   
K. Sypień - złożyła sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego za rok 2016 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
R. Markowicz - złożył sprawozdanie z prac Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa za rok 
2016 (sprawozdanie z  prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
B. Sobczyńska - złożyła sprawozdanie z prac Komisji Oświaty za rok 2016 (sprawozdanie z 
prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
A. Mielniczuk - złożył sprawozdanie z prac Komisji Kultury, Sportu i Turystyki za rok 2016 
(sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
Nie było pytań do przedstawionych sprawozdań z prac stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 
2016. 
 
 
 
 



Ad. 13 
 
Nie było. 
 
 
Ad. 14 
 
Nie wpłynęły. 
 
Ad. 15 
 
Przewodniczący RM - odczytał wniosek skierowany do Rady Miejskiej  przez mieszkańców 
ul. Piłsudskiego Ścinawka Średnia dotyczący zainstalowania oświetlenia ulicznego przy ul. 
Piłsudskiego. 
 
Burmistrz - uważa, że wniosek jest słuszny i zasadny należy jednak zachować pewną 
gradację i mieć na uwadze możliwości finansowe Gminy. Nie jest prawdą, co napisano we 
wniosku, że kiedykolwiek obiecywano oświetlenie tej ulicy w Ścinawce Średniej. Zostało 
zlecone przygotowanie projektu budowy oświetlenia na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej ul. 
Sikorskiego w kierunku Ścinawki Dolnej, który jest niebezpieczny i stwarza zagrożenie. Są 
też częściowo wykonane mapy do celów projektowych, ale na razie nie ma na to środków. 
Jeżeli pojawią się programy w tym zakresie to Gmina przystąpi do takiego programu, bo jest 
to ważne zadanie dla Ścinawki Średniej i innych miejscowości na terenie Gminy.   
Burmistrz odniósł się do wniosku Komisji Rewizyjnej przypominającego w sprawozdaniu tj. 
wniosek w sprawie odprowadzania wód opadowych z drogi i poboczy na wysokości posesji 
przy ul. Leśnej 5 w Radkowie. Komisja Rewizyjna wniosła o monitorowanie terenu w trakcie 
opadów, co pozwoli na podjęcie ostatecznej decyzji odnośnie ewentualnych dalszych działań 
w tej  sprawie. Burmistrz poinformował, że był osobiście na miejscu w czasie opadów 
deszczu i nie stwierdził podtapiania tej posesji. Burmistrz stwierdził,  ze należy w dalszym 
ciągu monitorować ten problem. 
Burmistrz poinformował również o przydzielonych środkach na budowę dróg transportu 
rolnego, na dalszą realizację przebudowy dróg w obrębie Suszyny, Raszkowa, Ratna 
Dolnego i Ratna Górnego oraz na przebudowę Centrum Wiejskiego w Suszynie.   
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie, następującą propozycję stanowiska Rady 
Miejskiej w sprawie pisma mieszkańców ul. Piłsudskiego w Ścinawce Średniej. Rada Miejska 
uważa wniosek za słuszny jednak z uwagi na ogrom prowadzonych prac inwestycyjnych na 
terenie Gminy w budżecie brak jest środków finansowych na realizację kolejnego zadania.  
 
Głosowało 14 radnych:   za -  14      przeciw -  0   wstrzymało się - 0 - stanowisko zostało 
przyjęte.. 
 
 
Ad. 16 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:             Przewodniczący RM w Radkowie 

Lucyna Połowczuk            Stanisław Hajłasz 

 
 

 
 



 


